
Sněžka TJ Náchod – Slavia Hradec Králové C  4,5 : 3,5 

aneb jak jsme to „nandali“ hradečákům!! 

 V lehce mrazivém, leč slunečném ránu nebo spíše již dopoledni pro mě přijel Jéňa už před 9.30 hod., takže 

jsme u mě ještě stihli malé kafe.  Do Sněžky jsme dorazili tradičně tak 7 minut před začátkem zápasu. Hradečtí 

již byli na místě. Tímto jim děkuji, že nám vyhověli hrát od 10.00 hod. Atmosféra před prvními tahy byla 

přátelská, což s tímto tradičním rivalem v minulosti nebývalo zvykem a přejme si, aby tomu tak již bylo 

napořád. Postavili jsme šachy, připravili partiáře, i zakouřit jsem si ještě stihl a než jsem šli „na to“, tak nám 

soupeř již dávno po zahajovacím limitu ještě dovolil udělat společnou fotku našeho družstva. Uvědomil jsem si 

totiž, že  jsme v kompletní sestavě, což se nám už nemusí podařit.  To žel nemohli tvrdit Slávisti. Když jsem 

slyšel, jak Jirka Jezbera diktuje rozhodčímu Čechurkovi sestavu … „ jo Marka napiš na druhou desku… „ tak mi 

zatrnulo. Moje víkendová příprava na Jaegera či právě na pana Marka byla zbytečná a to se mé partii potvrdilo 

…. Hosté přijeli bez tří hráčů základní sestavy a tím byl favorit utkání jasný! Na sedmi šachovnicích jsme měli 

elovou převahu a na té jediné Jecha-Nevole zase asi o 35 let věkovou výhodu!  

 Asi v 10.15 zasedlo 16 borců proti sobě v těchto sestavách: 

1. Ringel Zbyněk 2268  0 : 1  Jezbera Jiří 2188 

2. Čechura Petr 2217  1 : 0  Marek Petr 1927 

3. Mojžíš Jan 2153  1 : 0 Steiner Pavel 1904 

4. Nývlt Otto 1986  0 : 1 Zvěřina Jan 1926 

5. Vrňata Jiří 2094  0 : 1 Čermák Miroslav 1870 

6. Cerha Michal 2121  ½ : ½  Jiruše Josef 2042 

7. Jecha Petr 1970  1 : 0 Nevole Vladimír 2051  

8. Novotný Jan 1929  1 : 0  Fátor Jaroslav 1840     

Utkání se vyvíjelo dle daného scénáře. Rychle jsme vedli 3:0. Nejdříve zavěsil Mojža na 3.prkně, který se 

v poměrně klidné Tajmanově variantě sicilské obrany dočkal ve 14.tahu soupeřovi hrubky, získal materiál a 

soupeř ve 22.tahu vzdává. 1 : 0 

 Podobný průběh měla partie na 2.stole. Taky sicilka, ale bílý volí zavřenou s 2.Jc3. Náš Čechurka černými 

získává převahu na dámském křídle, bílý se v pozici špatně orientuje a v 15.tahu přehlíží pěkný úder černého, 

který znamená ztrátu pěšce. Pak už Petr zkušeně partii převede do vyhrané věžovky a vítězí ve 40.tahu. 2 : 0    

 Další bod získáváme na 8.šachovnici, kde Jéňa přehrává černými pana Fátora, který volí dost pasivní zahájení. 

Náš borec postupně získává prostorovou převahu, následuje útok na krále což přetaví v zisk tří pěšců. Po 

několika tazích je z toho vyhraná věžovka a ve 48.tahu bílý vzdává. 3 : 0 Jediné co se mi nelíbilo u této partie 

byla „návštěva“ našeho oddílového prezidenta, který s Jéňou řešil cestovné hráčům jakoby s tím nemohl 

počkat, když tam byl až do konce zápasu. Jéňa měl sice partii vyhranou, ale tradičně špatný čas. To by se příště 

nemuselo vyplatit. 

 Další průběh už moc nevím, neměl jsem čas. Ale slyším ze sedmého stolu: „…tak konečně jsem vás taky porazil“ 

– Jecha. A pan Nevole: „ nojo, porážel jsem vás, ale to mi nebylo 80!“  Takže na 4:0 zavěsil Petr Jecha, který 

svého soupeře „vyseděl“, jak se říká. Partie byla totiž až do 23.tahu vyrovnaná, chvílemi  i lepší pro černého. 

Ten ale právě ve 23.tahu „vyrobil“ hrubku 23.-c4??, kterou náš hráč hned nepotrestal. Mělo přijít ihned 24.Sxf5 

vždy se ziskem kvality. Pan Nevole ale následně dělá další prohrávající tah a to už bílý nekompromisně trestá 

přímým útokem na krále. 

 Tím končí hody domácích. Kromě partie Jiruše-Cerha jsme na dalších stolech zdechlý. Pořadí partií nevím, ale 

myslím že nejdříve vzdává na 1.šachovnici Zbyněk. Proti tradičně rychle hrajícímu Jirkovi Jezberovi – to je snad 

jediný hráč o kterém vím, že by klidně hrál partii i na 20 minut, kdyby to umožňovala pravidla fide , volí 



zavřené zahájení. Nakonec je z toho královská indická s 5.f3. Ve 13.tahu pro mě dost nepochopitelně na sebe 

Zbyněk otvírá křídlo tahem 13.b4?? a hned to je -+. Tohle znaménko černý drží celkem dlouho, pak ale polevuje 

a Zbyněk získává slibnou pozici 2 věže proti dámě. Bohužel asi i nedostatkem času Zbyněk nehraje přesně a 

nakonec podléhá ve 49.tahu. 4 : 1 

 Pak naštěstí na 6.stole nabízí Pepa Jiruše našemu Míšovi remízu, který ji vzhledem k postavení na zbylých 

šachovnicích bez váhání bere a tím nám zaručuje 3 body.  Pravda ale je, že v závěrečné pozici stojí Míša už moc 

dobře ne-li vyhraně. Má volného b pěšce běžce. 4,5 : 1,5 

 Pak to balím já na čtverce. Černými jdu do sicilky ale soupeř na mě volí zavřenou s 2.c3 o čemž toho moc nevím 

a taky podle toho volím plán, samozřejmě prohranej! Doteď nechápu proč jsem to v centru tak rychle měnil. 

Hraju podle představ bílého, který nemá problém s tahy, protože mu je přímo nutím!! V 9.tahu je +-  a pak už 

jen trápení z mé strany. Čas samozřejmě nahnutej. Hrát půl hodiny s minutou na budíku se fakt nedá, navíc 

když je plný močový měchýř. Měl jsem to zabalit hned a byl pokoj. Tímto se omlouvám za svůj výkon 

spoluhráčům a doufám, že to byl poslední úlet který mě potkává pravidelně jednou za sezonu  Ale soupeři 

gratuluji, protože hrál dobře a bod si zasloužil! 4,5 : 2,5 

 Poslední tradičně končí „Angrešt“ Vrňata. Hrála se jakási dámskoindickoholanská hra  ve které ovšem Jiří 

nikdy neměl navrch. Držel ovšem rovnou hru než vymyslel 30.Kg2?? místo 30.Vf1 a =. Po tahu v partii je hned -+ 

a černý pěkným matovým útokem také partii zakončuje. Zde jsme s prohrou opravdu moc nepočítali, leč den 

blbec sedne občas na každého…. 

 Shrnu-li zápas, tak konstatováním, že zaplať pánbožkovi za 3 body a že Slavie nepřijela o něco silnější. Tímto se 

na chvilku dostáváme na 1.místo v tabulce, protože Hronov z této příčky odsunul letošní překvapení 

Třebechovice! Letos nás ještě čeká výlet do Rychnova, kde 11.12. zakončíme rok 2011. Doufám, že lepším 

výkonem než v tomto kole. 

 Po utkání se ve Sněžce objevil předseda kraje Jarda Šmíd, který se přijel podívat z Broumova, kde hrálo áčko 

Lípy a vyhrálo! Chvilku jsme dali řeč. Mluvilo se právě o Rychnovu nad Kněžnou a celkem mě překvapilo, že 

předseda nevěděl o odstoupení jejich družstva z KS!! Ani o směšné pokutě, kterou RK dostane. Samozřejmě 

jsem si neopomněl přisadit, že RK dokáže šachy ostatním jen otrávit zkracováním času – předseda přislíbil, že se 

tím příští rok bude víc zabývat – a teď navíc odstoupením družstva ze soutěže. Co se v RK děje vědí asi jen v RK. 

Krizi v oddíle nikomu nepřeji, ale pokud ji Rychnov má, mohl by ji mít ještě alespoň 11.12., a pak už jim přeji jen 

to dobré a aby to tam zase klapalo.   

 V 5 lidech jdeme na „jedno“ které ani nedopiju. Kolem čtvrté jsem doma a přijde mi sms od Jéni, který odjel za 

stavu 3:0. Píše mi: „Napiš mi kolik jsme jim to nandali!“ Nepíšu a radši mu volám a ten děs popisuju ústně .   

Otto Nývlt org.prac. Sněžka TJ Náchod 

   


